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Protokół Nr XL/2023 
z posiedzenia XLI sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 8 listopada 2023 roku 
 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG Fabianki. W sesji uczestniczyli radni, 
sołtysi według załączonej listy obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski,  Kierownicy 
Referatów UG Fabianki w zakresie przedmiotowych uchwał. Obrady XLI  sesji rozpoczęły się o godz. 
9.00 i trwały do godz. 11.30.  
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XLI sesji Rady Gminy Fabianki.                     

Po zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane 
kworum. Obecnych 14 radnych. Nieobecny Radny Kazimierz Falkowski. Następnie 
Przewodniczący RG powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Sołtysów 
oraz Wójta Gminy Fabianki i przybyłych gości.  Poprosił o zalogowanie się do systemu. 

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił dyskusję nad porządkiem obrad sesji po czym zgłosił 

wniosek o ujęcie w porządku obrad jako pkt 9 podpunkt 20 projektu uchwały w sprawie nabycia 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna 
Fabianki.  

 
 Brak dalszych wniosków do treści porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XL sesji 

wraz z wprowadzonymi zmianami.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XLI sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

    ”     1.  Otwarcie XLI sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z XL sesji RG. 

     4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki. 
     5. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a  w szczególności  
          z realizacji uchwał. 
     6. Informacja Wójta Gminy w zakresie wykonywania prac przez osoby skazane na terenie Gminy Fabianki  
         zgodnie z opinią Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku. 
     7. Zapoznanie się z wynikami przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez  
          radnych za 2022r. oraz inne osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych za 2022r. 
     8. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy oraz Klubu Radnych „Jedność” i  Klubu Radnych „Wspólna  
          Sprawa”. 

9.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023 -  2033, 
3)  obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki, 
4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Fabianki, 
5) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Fabianki, 
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6) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg                          
w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, stosowania z urzędu tych ulg, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

7) uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2023”, 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności                     
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz poszczególnych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i tryb ich pobierania, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Fabiankach, 

10) określenia zasad przeprowadzenia naboru uzupełniającego wniosków o zawarcie umowy najmu lokali 
mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni budowanym w ramach Społecznej 
Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Toruński” Sp. z o.o. 

11) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia                                         
na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników                       
w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Fabianki. 

12) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia                                          
na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia 
schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części,                        
na terenie gminy Fabianki, 

13) ustalenia wysokości stawek procentowych opłaty adiacenckiej, 
14) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym Bogucin, jednostka 

ewidencyjna Fabianki,  
15) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Nasiegniewo, jednostka ewidencyjna Fabianki,  
16)  zaopiniowania wniosku o pozbawienie charakteru ochronnego lasu, 
17) wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: 

kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym                                     
w administracji i innych powiązanych tematycznie, 

18) ustalenia miesięcznych diet dla radnych, 
19) przyjęcia „Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców Gminy 

Fabianki na lata 2023-2025”,        
20) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki.      ” 
 

Ad.3 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XL  sesji RG                                                  

z dnia 6 września 2023 r.  
 
Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół z sesji Nr XL/2023 z dnia 6.09.2023 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad.4 
 
Przewodniczący RG – przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, iż 

informacja obejmuje okres od 26 maja do dnia dzisiejszego. W związku z tym, że to właśnie od 
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maja, to między innymi w tamtym okresie rozmowy z Wójtem skierowane były na kwestie 
związane z przygotowaniem placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego. 
Rozpatrywane były wszystkie obszary mające wpływ na prawidłowe funkcjonowanie nie tylko 
w obszarze bezpieczeństwa, ale także w obszarach obsady kadry. Podkreślił, że oświata boryka 
się z obsadą kadry lecz są te problemy na bieżąco rozwiązywane  z Kierownikiem Gminnego 
Zespołu Oświaty. Takim dość istotnym problemem poruszanym z Wójtem było rozwiązanie 
problemu transportu publicznego i jego dostępności w weekendy i dni świąteczne. Wójt 
poinformował Przewodniczącego RG o wstępnych ustaleniach wskazujących na to, że od 1 
stycznia będzie zapewniona linia dodatkowa komunikacji relacji Bogucin- Stary Witoszyn- 
Nowy Witoszyn-Włocławek- Brześć Kujawski. Tak więc ta linia powstanie dzięki 
zaangażowaniu się w ten temat Starosty Włocławskiego. Wójt, pan Senator Kukucki i  pan 
Starosta Włocławski zapewniają, że ta linia od 1 stycznia ruszy. Kolejnym tematem rozmów był 
temat suszy i zmian klimatycznych, który to nie wiedzieć czemu, ale dotyka nasz region. 
Niemniej można powiedzieć, że tak jak omijają nasz teren różnego rodzaju kataklizmy typu 
burze, nawałnice, to kwestie związane z osuszaniem gleby bardzo dotykają właśnie naszego 
regionu. Nie mamy za bardzo na to wielkiego wpływu, chociaż Pan Wójt czyni starania i to też, 
żeśmy już rozmawiali, aby budować zbiorniki retencyjne. Zresztą jeżeli chodzi o zbiorniki 
retencyjne, to w całym kraju ten problem jest zaniedbany i nie potrafimy dokładnie wykorzystać 
wody opadowej czy po roztopach. Woda ta powinna się znajdować w zbiornikach retencyjnych 
i później być wykorzystywana. Pan Wójt zapewnił Przewodniczącego, że czyni już jakieś 
starania, mające na celu uświadamiania mieszkańców na temat gromadzenia wody w naszych 
gospodarstwach w celu jej wykorzystania. Ważne jest aby wykorzystywać tą wodę opadową, 
żeby ona nie spływała na ulicę. Zgodnie z przepisami, każdy właściciel ma obowiązek utrzymać 
wszelkie wody na swojej działce, w tym tak zwaną deszczówkę, a niestety dzieje się tak, że z 
gospodarstw woda wylewa się na drogi. No i wtedy są różnego rodzaju problemy z drogami, a 
dobrze byłoby tą właśnie tą wodę utrzymać, żeby ona była przechwycona i później kiedyś tam 
wykorzystywana. Na ten problem będziemy musieli bardziej zwrócić uwagę w przyszłości. 
Odniósł się do wyborów, które wzbudzały duże emocje wśród mieszkańców. Wiele czasu 
poświęcili wszyscy temu tematowi . Jako gmina specjalnych działań samorządowych w tym 
zakresie nie pojmowano, bo jest to kwestia każdego indywidualnie. Niemniej jednak przyznał, 
że sporo czasu poświęcono w kwestii współpracy gminy w przyszłym stanie politycznym. 
Przygotowywaliśmy się na różne alternatywne rozstrzygnięcia. Okazało się, że trafiliśmy z 
Panem Wójtem dobrze i jesteśmy przygotowani do współpracy, w tej nowej rzeczywistości 
polityczno-samorządowej. Na tym zakończył i poprosił o ewentualne zapytania.  

 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji nad przedłożonym sprawozdaniem Przewodniczącego RG. 
 

Ad.5 
 
Wójt – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy na XXXVIII, 

XXXIX i XL sesji Rady Gminy Fabianki (w załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił 
sprawozdanie z bieżącej działalności.  Poinformował, iż w drugiej połowie maja 2023 roku 
rozpoczęto kontrolę zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Na terenie Gminy Fabianki łączna ilość zbiorników do skontrolowania wynosi prawie 
2000. Zbiorników bezodpływowych jest 1379 a przydomowych oczyszczalni ścieków 596. 
Na dzień 6 listopad zostało skontrolowanych około 30%. 27 lipca podpisana została 
umowa z samorządem województwa o przyznaniu pomocy na realizację zadania pod 
nazwą: przebudowa drogi  gminnej numer 190289C w Osieku gmina Fabianki. Wartość 
kosztorysowa inwestycji prawie 800.000 zł Z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
otrzymamy dotację prawie pół miliona złotych. Realizacja zadania nastąpi wiosną 2024r. 
jeżeli pogoda pozwoli to to ruszymy to zaraz po 1 stycznia. Procedura przetargowa została 
zakończona.  Poinformował, iż 16 sierpnia w urzędzie gminy Fabianki odbyło się uroczyste 
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podpisanie pierwszych umów partycypacji w kosztach budowy mieszkań czynszowych w 
bloku w Chełmicy- Cukrowni. Szanowni Państwo, nie będę tu szeroko omawiał na dzień 
dzisiejszy nie mamy pełnej obsady najemców na wszystkie mieszkania. Dzisiaj też 
podejmujemy uchwałę w zakresie przeprowadzenia kolejnego naboru. Problem z 
zebraniem najemców dotyczył faktu, iż niektórzy chętni deklarujący wcześniej 
zainteresowanie, nie do końca świadomie zdecydowali się na udział w projekcie. Niektóre 
osoby wycofały się dlatego, że powstał pewien problem  dotyczący odliczania od czynszu 
części kwoty udziału, w tym czynszu na poczet przyszłego wykupu tych mieszkań. Cały czas 
od samego początku, jak wchodziliśmy w te programy rządowe, monitorowaliśmy, że nam 
zależy na mieszkaniach czynszowych, ale z możliwością dojścia do własności. I w tym 
programie cały czas byliśmy przekonani jak to wynikało z rozmów i konkretnych decyzji, 
że tak się będzie działo niestety przy podpisaniu umów, gdzie chcieliśmy, żeby był 
konkretny zapis dotyczący tego odpisu w umowie czynszowej, niestety BGK tutaj nie 
wyraziło zgody, stąd też monitorujemy w tej sprawie. Wspólnie z innymi samorządami, 
które realizują tego typu inwestycje wnosimy o poparcie naszego wniosku  w zakresie 
odpisu procentowego od przyjętych czynszów. Poinformował, że 22 sierpnia podpisana 
została umowa z Województwem Kujawsko- Pomorskim o dofinansowanie kwotą 50.000 
zł zadania polegającego na modernizacji trybun na stadionie w Chemicy- Cukrowni, 
zakupie ławek dla trenerów i zawodników rezerwowych oraz montażu piłkochwytów. 
Zadanie to o łącznej wartości 130.000 zostało już zrealizowane 28 września 2024r.  w 
ramach programu „Kujawsko – Pomorska Mała Infrastruktura Sportowa Edycja 2023” .  W 
dniu 31 sierpnia została podpisana umowa z Powiatem Włocławskim o dofinansowanie 
zakupu pojazdu 9-osobowego przystosowanego do przewozów osób niepełnosprawnych 
w ramach programu wyrównywania różnic między regionami III. Koszt pojazdu to około 
220.000 zł ,dofinansowania z  Pefron wyniesie 135.000 zł. Z uwagi na długi okres 
oczekiwania na dostawy samochodów typu bus realizacja zakupu nastąpi do 30 kwietnia 
przyszłego roku. Jeszcze w tym miesiącu będzie ogłoszony przetarg na powyższe zadania. 
Poinformował, że w dniu 14 września został złożony wniosek o dofinansowanie z 
rządowego funduszu Polski Ład na zadania pod nazwą „modernizacja oświetlenia 
ulicznego w gminie Fabianki” przewidywana jest wymiana wszystkich opraw sodowych 
zarówno należących do gminy Fabianki, jak i do operatora Energa Oświetlenie, na oprawy 
typu LED. Łącznie obejmuje to 859 opraw, kosztorysowa wartość inwestycji wynosi 
1632000 zł. Z polskiego ładu możemy otrzymać 80% dofinansowanie. W dniu 25 września 
w urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy wręczono symboliczne czeki na dofinansowanie 
z funduszu dopłat budowy bloków z mieszkaniami na wynajem. Gmina Fabianki otrzymała 
środki w wysokości 1mln 335.000 zł na budowę bloku w chemicy cukrowni. W miesiącu 
wrześniu uczestniczyłem w sołeckich zebraniach wiejskich. Poświętne podziałów i 
środków w ramach funduszu sołeckiego. Podziękował wszystkim sołtysom i radnym, 
którzy uczestniczyli w tych zebraniach. Przyznał, że nasze społeczeństwo bardzo poważnie 
podchodzi do budżetu obywatelskiego. Dyskusje na tych spotkaniach są bardzo racjonalne 
i rzeczowe, co jest istotne. Podział funduszu jest przyjmowany jednogłośnie. Świadczy to 
o tym, że zarówno sołtysi jak  i radni wykonują konkretną pracę na rzecz tego, żeby 
mieszkańcy byli przygotowani. Mieszkańcy dochodzą do porozumienia mimo wielu 
dyskusji. Drugiego października podczas uroczystości w toruńskim ratuszu staromiejskim 
odebraliśmy promesy na realizację zadań w ramach rządowego funduszu Polski Ład 
program inwestycji strategicznych:” Remont i konserwacja zabytkowego budynku lamusa 
w Szpetalu Górnym w Gminie Fabianki”. Promesa na kwotę 1 mln 150.000 zł w ramach 
edycji Konkursu dedykowanego ochronie zabytków oraz na kolejne zadanie jakim jest 
„Przebudowa dróg w gminie Fabianki III etap” - promesa na kwotę 2 mil. 500.000 złotych 
w konkursie dedykowanym wsparciu gmin popegerowskich. Zadania zostaną realizowane 
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w 2024r. Wsparcie z polskiego ładu w przypadku odnowy zabytków pokryje 98% 
wydatków, a przy budowie dróg 95% . Poinformował, że dnia 11 października w auli 
wyższego Seminarium Duchownego we Włocławku wręczono promesy inwestycyjne z 8 
edycji Rządowego Funduszu Polski Ład. Dzięki naszym staraniom Gmina Fabianki 
pozyskała i otrzymała 95% dofinansowania na realizację zadań takich jak: „Przebudowa 
dróg w gminie Fabianki- IV etap” promesa na 2 mln. zł; „Budowa i modernizacja 
infrastruktury wodno- kanalizacyjnej w Gminie Fabianki” - promesa na kwotę 6 milionów 
złotych. Zadanie będzie realizowane w 2 latach. To jest 2024 i 2025r. W dniu 13 
października wniosek gminy Fabianki dla zadania pod nazwą przebudowa drogi gminnej 
ulicy Sosnowej w Szpetalu Górnym został zakwalifikowany do dofinansowania z 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Edycja 2024. Inwestycja o kosztorysowej wartości 
około 623.000 zł. Otrzymane wsparcie opiewać będzie na 60% to jest 436 tys. zł. 
Kilometrowy odcinek drogi uzyska nową nawierzchnię asfaltową, pobocza zostaną 
utwardzone kruszywem, przebudowane zostanie też skrzyżowanie z drogą powiatową w 
Szpetalu Górnym Włocławek. W dniu 26 października w Urzędzie Marszałkowskim w 
Toruniu zostało podpisane porozumienie terytorialne. Swoje podpisy pod porozumieniem 
złożyli Marszałek Województwa Kujawsko- Pomorskiego Piotr Całbecki, członek Zarządu 
Województwa Sławomir Kopyść oraz Starosta Włocławski Roman Gołębiewski i Prezydent 
Miasta Włocławka Pan Marek Wojtkowski. Porozumienie terytorialne określa zasady 
realizacji polityki terytorialnej województwa w odniesieniu do poszczególnych miejskich 
obszarów funkcjonalnych. To jest w ramach tak zwanych ZIT-ów największych miast 
regionu i obszarów prowadzenia polityki terytorialnej. Środki dla ZIT Włocławka wynoszą 
łącznie 40,5 miliona euro. Z tego 1,4 miliona euro przypada dla Gminy Fabianki. Środki te 
przeznaczone zostaną na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Szpetalu Górnym, a także 
na odnowę przestrzeni publicznej i projekty edukacyjne dla szkół podstawowych. W dniu 
30 października podpisana została umowa z Wojewodą Kujawsko- Pomorskim na 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zadania pod nazwą „Remont drogi 
w miejscowości Bogucin, gmina Fabianki.” Prace na drodze są już realizowane i zbliżają się 
ku końcowi. Termin zakończenia prac zgodnie z umową przypada na połowę grudnia. 
Wartość zadania to 900 tys. zł, a dofinansowanie wynosi 505 tys. zł. Wyremontowane 
zostaną odcinki o łącznej długości 2 km 100 metrów. Wykonawcą jest firma za z 
Włocławka DROGTOM. W okresie maj- listopad w Dziennym Domu Senior+ w 
Świątkowiźnie realizowany jest projekt Lokalnej Grupy Działania Dorzecza Zgłowiączki pod 
nazwą „Przy-gotuj się na animację z Dorzeczem Zgłowiączki”. Dzięki udziałowi w projekcie 
gmina Fabianki i seniorzy ze Świątkowizny uczestniczą w bezpłatnych zajęciach 
gimnastyczno- tanecznych, kulinarno-dietetycznych oraz warsztatach rękodzielniczych. W 
ramach projektu seniorzy wybrali również się na przedstawienie teatralne. Na etapie 
uzgodnień znajduje się miejscowy Plan zagospodarowania przestrzennego dla działek 
położonych w miejscowości Nasiegniewo, Zarzeczewo i Szpetal Górny. Trwa opracowanie 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Fabianki. Po przeprowadzonych postępowaniach przetargowych podpisane zostały 
umowy i zrealizowano następujące zadania: modernizacja dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych- Chełmica Mała; I i II część zadania pod nazwą zakup sprzętu komputerowego w 
ramach projektu cyfrowa gmina etap II. Część trzecia i czwarta zostały unieważnione z 
powodu braku złożonych ofert. W związku z powyższym przeprowadzono postępowanie 
w trybie z wolnej ręki na część III i IV i zrealizowano zadania, gdzie zakupiono w trzeciej 
części - Urządzenie wielofunkcyjne, laserowe, kolorowe – 1 szt. za kwotę 15.990 zł brutto. 
W czwartej części zakupiono szafę serwerową z wyposażeniem – 1 szt. za kwotę 6.839,35 
zł. W związku z nieotrzymaniem dofinansowania unieważnione zostały przeprowadzone 
postępowania przetargowe na następujące zadania: Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 
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Włocławskiej i ulicach sąsiednich w Szpetalu Górnym III etap ul. Lipowa; II etap ul. 
Zagajnikowa, Jasna, Wspólna i Bajeczna; II etap ul. Zachodnia; III etap ul. Leśna. Przetargi 
zostały unieważnione w związku z przesunięciem środków z powyższego zadania przez 
Marszałka Województwa. Nie akceptując powyższej decyzji marszałka podjęliśmy 
konkretne działania, prowadząc szereg rozmów i spotkań z  przedstawicielami Urzędu 
Marszałkowskiego, a w szczególności członkami zarządu województwa Kujawsko 
Pomorskiego i marszałkiem, aby przywrócić wcześniej uzgodnione środki finansowe na 
realizację naszych zadań związanych z budową kanalizacji w Szpetalu Górnym. Dzisiaj już 
wiemy, że środki na powyższe zadania będą  przyznane naszej gminie w innej formie. 
Będziemy zadania te realizować w przyszłym roku, a finansowanie będzie w ramach tak 
zwanej pożyczki umarzalnej w 85 procentach, czyli tak jak przewidywał również program, 
w którym uczestniczyliśmy wcześniej jeszcze w tym miesiącu ogłosimy ponownie przetargi 
na realizację powyższych zadań. Podpisano umowę na zadanie pod nazwą dostawa wraz 
z montażem lamp solarnych na terenie gminy Fabianki. W ramach tego zadania zakupione 
będą także lampy, które zostały nam wcześniej skradzione. To jest w miejscowości 
Chełmica -Cukrownia i jedna lampa Chełmica Mała. W trakcie realizacji jest postępowanie 
przetargowe na zadanie przebudowa dróg gminnych- etap II. Trwa budowa garażu OSP 
Szpetal Górny i tutaj nie ma, nie ma sołtysa bo usprawiedliwiał się, że nie może być, ale 
chciałem bardzo podziękować, bo naprawdę bardzo mocno zaangażowała się tutaj w 
prace straż.  Od lipca prowadzone są intensywne rozmowy z przedstawicielami 
Ministerstwa zarządu spółki CPK oraz zarządu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w temacie zaniechania inwestycji pod nazwą: „Budowa szybkiej kolei CPK”. 
Stwierdził, że z jednej strony cieszy się, że nastąpiła zmiana warty w wyniku wyborów 15 
października, bo uważa, że będzie inne podejście, ale przede wszystkim my będziemy 
traktowani jako partnerzy, bo do tej pory cały czas jesteśmy nie słyszalni. Dodał, że podjął 
działania współpracy z powiatem Płockim, dlatego, że tam jeszcze bardziej degradowane 
są tereny i co więcej, tam w powiecie płockim wszystkie gminy bardzo mocno 
protestowały to działanie. Niestety tu zostaliśmy sami, ponieważ ani gmina Wielgie ani 
gmina Dobrzyń nad Wisłą tutaj nie protestuje. Jesteśmy tylko my jako gmina Fabianki i 
gmina Włocławek, stąd też Wójt podjął działania zmierzające do utworzenia 
Stowarzyszenia po to, żeby być silniejszymi i mieć jeszcze więcej argumentów do tego, 
aby zaniechano zbędnego działania, jakim jest budowa szybkiej kolei. Podziękował 
Dyrektorowi Generalnej Dyrekcji w Bydgoszczy, Panu Sebastianowi Borowiakowi, który 
rozumie nasz głos i często w tych rozmowach z projektantami nawet wspiera nasz głos. 
To jest ważne, bo pewne argumenty zostały ujęte w projekcie. Bo sami dobrze wiecie, że 
mocno przed wyborami też nagłośniono budowę trasy S10, która również idzie przez 
teren naszej gminy i to centralnie przez środek gminy. Co najgorsze przez pięknie 
wybudowane posesje, osiedla. Ma nadzieję, że przystąpienie do wspomnianego 
stowarzyszenia sprawi, że będziemy mocniejsi, aby nasze argumenty przedstawiać. Dodał, 
że istotne jest aby w przypadku gdy dojdzie do realizacji tej inwestycji była ona 
poprowadzona trasą  jak najmniej kolizyjną. Stwierdził, że wiele naszych propozycji już 
ujęto. Ja myślę, że pod koniec miesiąca listopada spotkamy się na posiedzeniu komisji czy 
rady bo już będą pewne dokumenty i informacje, do których będziemy mogli się odnieść, 
a i też przybliżyć konkretne tereny, przez które planowana jest droga ekspresowa S 10. 
Jesteśmy na etapie finalnych spotkań mających na celu uzyskanie finansowania naszych 
domów Dziennego Pobytu w Urszulewie i Senior+ w Świątkowiźnie. Staramy się o 
dofinansowanie na co najmniej trzyletni okres (2024 -2026).  Niebawem poinformuje                     
o zakończeniu rozmów i  przyjętych rozwiązaniach. Poinformował, że bardzo intensywnie 
prowadzone były rozmowy z panem Starostą Włocławskim w temacie dodatkowych 
kursów autobusowych realizowanych w ramach Powiatowego Transportu Publicznego. 
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Dzisiaj może zapewnić, że od 1 stycznia, o czy już wspomniał pan przewodniczący, będzie 
realizowanych 7 dodatkowych kursów autobusowych relacji Bogucin przez Stary 
Witoszyn, Nowy Witoszyn -Włocławek- Brześć Kujawski. Najbardziej chyba tutaj cieszą się 
mieszkańcy Starego i Nowego Witoszyna, bo oni faktycznie teraz mogli się poczuć 
wykluczeni z realizacji transportu publicznego. Stary Witoszyn nigdy nie miał możliwości 
korzystania z transportu publicznego komunikacji autobusowej na swoim terenie. Także 
tym bardziej myśli, że mieszkańcy będą zadowoleni. W związku z problemami związanymi 
z dostępem do Internetu, a w szczególności z utrudnieniami wykonywania pracy zdalnej 
ze strony naszych mieszkańców z własnej inicjatywy zorganizował Wójt spotkanie, na 
które zaprosił przedstawicieli nowej firmy, która przejęła zakres prac firm, które u nas 
pracowały i ich kompetencje w zakresie układania światłowodu. Z nowym wykonawcą 
ustaliliśmy, że projekty, które będą teraz przygotowywane będą opracowywane przy 
naszym udziale. Czyli nie będzie takiej sytuacji jak dotychczas, gdzie ministerstwo 
wyznaczyło tak zwane białe plamy i światłowód układano. Do 1/3 albo do połowy 
mieszkańców na obrębie jednej drogi czy jednej ulicy albo co drugiego mieszkańca 
zostawiano, a podłączono następnego. Takich sytuacji nie może być, to jest zbyt droga 
inwestycja, ale naprawdę na te czasy nie nieodzowna dla mieszkańca, a przede wszystkim 
dla prowadzenia działalności gospodarczej w tych czasach w dobie Internetu to uważa, że 
to jest podstawowe wymaganie, ale też działanie z naszej strony, abyśmy mogli wspomóc 
naszych mieszkańców. Dlatego też na pewno w miesiącu styczniu będziemy organizowali 
spotkania z każdym sołectwem oddzielnie, dlatego, że tu będzie troszeńkę inna forma 
finansowania. Tu będzie w jakimś stopniu już obciążony danym mieszkaniec. Nie będą to 
kwoty duże, ale będą dlatego, że finansowanie nie będzie już bezpośrednio z 
Ministerstwa, ale nie może być finansowania w 100 procentach tej inwestycji. 
Przedstawiano propozycję refundacji w 90 procentach. Operator będzie płacił te 10 do 
15%, a 5% będzie płacił mieszkaniec. Poinformował, że prowadził rozmowy w temacie 
pozyskania środków z KPO na konkretne działania wodno – kanalizacyjne. Po ich uzyskaniu 
odbył szereg spotkań z producentami i projektantami urządzeń wykorzystywanych w 
procesie technologicznego oczyszczania ścieków. Zależy nam na racjonalnym 
wykorzystaniu środków z przeznaczeniem na zakup i montaż urządzeń mających 
bezpośredni wpływ na ograniczenie kosztów oraz wyeliminowanie zachwiań procesu 
technologicznego przy prowadzonym właściwie procesie oczyszczania i jak najniższym 
zużyciu energii elektrycznej. Bardzo nam zależy na modernizacji oczyszczalni w 
Fabiankach, która liczy sobie 20 lat.  Koszt kompleksowej modernizacji to 35 mln. zł. Stąd 
też prowadzone są rozmowy w celu otrzymania wsparcia, bowiem przyjdzie nam za  rok 
lub 2 stanąć przed dylematem kierowania ścieków gdzie indziej bowiem oczyszczalnia nie 
będzie mogła tych ścieków przyjąć.  Kiedyś oczyszczalnie były budowane według innej 
technologii, a urządzenia ze zwykłej stali. Teraz te urządzenia są montowane ze stali 
nierdzewnej, szlachetnej, dzięki czemu mają trwałość trzykrotnie większą. Na tym 
zakończył.  

 
Przewodniczący RG – podziękował Wójtowi za szczegółowo przedstawione sprawozdanie. 

Następnie zarządził dyskusję.  
 
Brak zapytań w zakresie przedstawionego sprawozdania Wójta Gminy z bieżącej działalności.  
 
Ad.6 
 
Przewodniczący RG – udzielił głosu Wójtowi w zakresie przedstawienia informacji na temat 

osób skazanych wykonujących pracę na terenie gminy.  
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Wójt – poinformował, że Prezes Sądu Rejonowego sporządza corocznie do 15 października 

opinię dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania prac przez osoby skazane. W opinii tej 
podaje przewidywaną liczbę osób skazanych do wykonywania pracy, liczbę godzin w 
przeliczeniu na jednego skazanego, a w miarę potrzeb podaje również miejsce i rodzaj 
pracy. Według pisma prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku otrzymanego w dniu 23 
października 2023r. w 2024 roku przewiduje się orzeczenie kary ograniczenia wolności 
wobec 54 osób zamieszkałych na terenie gminy Fabianki. Podziękował.  

 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad informacją Wójta. 
 
Brak zapytań. 
 
Ad.7 
 

Przewodniczący RG – poinformował, iż jak co roku dokonano analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez radnych gminy za poprzedni rok. Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 
w terminie do 30 kwietnia 2023 roku zgodnie ze stanem na dzień 31.12.2022 r. Według 
otrzymanej analizy oświadczeń przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w przypadku 11 radnych 
wykryto nieprawidłowości w zakresie zgodności oświadczenia ze złożonym rozliczeniem pit-11. 
Szczegółowe informacje w tym temacie można pozyskać w Biurze Rady Gminy Fabianki.   

 
Wójt – poinformował, iż dokonano także analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez wszystkie 

zobowiązane ustawą osoby zatrudnione przez Wójta Gminy Fabianki, zgodnie ze stanem na 
dzień 31.12.2022r. Oświadczenia złożono w terminie. W przypadku trzech osób wykryto 
nieprawidłowości o czym poinformowano zainteresowanych. 

 
Brak zapytań. 
 
Ad.8 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji i klubów. 
 
Radny Zieliński Andrzej – przedstawił obecnym wnioski z posiedzenia komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gminy i Spraw Budżetowych w dniu 6.11.2023r. Na posiedzeniu komisji zaopiniowano 
pozytywnie wszystkie projekty uchwał, za wyjątkiem projektu w sprawie opłaty adiacenckiej 
przedłożonej przez Wójta Gminy Fabianki. Projekt tej uchwały przegłosowano: ( 0 za, 5 przeciw, 
1 wstrzym. Się,)  

 
Radny Krzysztof Górecki – zapoznał obecnych z treścią wniosków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

zdrowia Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z posiedzenia w dniu 6.11.2023r.  
Poinformował, ze na posiedzeniu komisji przeanalizowano wszystkie projekty uchwał 
przedłożone na sesję tematycznie zgodne z zakresem komisji. Zaopiniowano pozytywnie 
wszystkie projekty uchwał. Ponadto komisja zaopiniowała pozytywnie przedłożone 
sprawozdania z działalności GOPS w Fabiankach za 2022 rok. 

 
Przewodniczący Klubu Jedność Radny Artur Stroiński - przedstawił wnioski Klubu „Jedność” z 

posiedzenia w dniu 06.11.2023 r. (w załączeniu) Poinformował, iż klub radnych jedność 
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pozytywnie rozpatrzył i zaakceptował proponowane projekty uchwał na 41 sesję rady w dniu 8 
listopada 2023r. poza jednym projektem uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty adiacenckiej. 
Członkowie klubu stoją na stanowisku, że jest to wprowadzenie nowego podatku lokalnego. 
Uważają, że przy obecnej inflacji i drożyźnie, jaka dotyka naszych mieszkańców, nie byłoby 
wskazane wprowadzenie nowej daniny obciążającej. Tym bardziej, że i tak na rok 2024 
będziemy podnosić podatki lokalne o 10% w stosunku do stawek z roku 2023. Obecnie jesteśmy 
również po wyborach parlamentarnych i najprawdopodobniej nastąpi zmiana kierunku 
prowadzenia polityki fiskalnej państwa. Co także wpłynie na obciążenie budżetów 
samorządów? W okresie Kampanii padło wiele obietnic społeczno- socjalnych, co może również 
skutkować zwyżką podatków obciążających kieszeń podatników. Klub radnych ma obawy, że 
wprowadzenie powyższej opłaty może wpływać hamująco na inwestowanie w rozwój naszych 
terenów. Każde przekształcenie gruntów w inwestycyjne czy też uzbrojenie tych terenów będzie 
kreować nowe koszty związane z proponowaną opłatą adiacencką prowadzonych, czy też 
planowanych inwestycji. Radni mają świadomość, że tego rodzaju opłaty zwiększyłyby wpływy 
do budżetu naszego samorządu, ale nie byłyby one adekwatne do poniesionych strat w 
przypadku zahamowania potencjalnych inwestorów, którzy to większości są naszymi 
mieszkańcami i już dzisiaj muszą pokonywać trudne bariery finansowe, wywołane 
nieodpowiedzialną polityką fiskalną państwa wywołującą straszną drożyznę. Klub Radnych 
Jedność nie wyklucza podjęcia powyższej uchwały dotyczącej wprowadzenia opłaty 
adiacenckiej w następnych latach, w sytuacji, kiedy ustabilizuje się rynek finansowy państwa. 
Jak ustabilizują się ceny materiałów i usług na rynku i w końcu zostaną uruchomione środki 
finansowe z KPO.  Klub radnych jedność, zważywszy na ogólny interes naszych mieszkańców, 
będzie głosował przeciwko podjęciu projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 
adiacenckiej. Klub Radnych Jedność dziękuje Wójtowi za podjęcie działań związanych z 
pozyskaniem środków finansowych z polskiego ładu na przebudowę dróg, zadania 
wodnokanalizacyjne czy też na wymianę opraw oświetlenia ulicznego na oprawy ledowe. 
Dziękuje również Wójtowi i Staroście Włocławskiemu za zawarcie porozumienia dotyczącego 
realizacji transportu publicznego komunikacji autobusowej z Bogucina przez Stary i Nowy 
Witoszyn do miasta Włocławek. To ważne działanie mające na celu przeciwdziałanie 
wykluczeniu społecznemu osób nie posiadających środków lokomocji lub w podeszłym wieku 
należy tu nadmienić, że sołectwo Stary Witoszyn było w przeszłości wykluczone z realizacji na 
ich terenie komunikacji autobusowej. Klub apeluje do Wójta o podjęcie starań dotyczących 
uruchomienia większej ilości kursów autobusów w godzinach popołudniowych i nocnych oraz 
w dni wolne od pracy i święta. Podobno takie rozmowy są prowadzone. Poza tym Klub zwraca 
się z prośbą o wyrównanie nawierzchni dróg gminnych szutrowych, a także o uzupełnienie i 
wyrównanie poboczy przy drogach gminnych o nawierzchni asfaltowej. 

Przewodnicząca Klubu Wspólna Sprawa Radna Ewa Szczepańska - przedstawiła wnioski Klubu 
„Wspólna Sprawa” z posiedzenia w dniu 07.11.2023 r. Klub Wspólna Sprawa pracował nad 
następującymi zagadnieniami: omówiono stan realizacji inwestycji powiatowej w Nasiegniewie 
budowy 2 budynków przeznaczonych pod domy dziecka;  przyjęto propozycję  wójta 
przedstawienia na koniec listopada bieżącego roku koncepcji rozbudowy szkoły podstawowej 
w Cypriance o przedszkole, żłobek i stołówkę, a także objazdu inwestycji gminnych 
zaplanowanych wcześniej przez Radę Gminy Fabianki; poruszono sprawy braku wykonania 
napraw gwarancyjnych na terenie gminnego stadionu sportowego w zadeklarowanym przez 
wykonawcę terminie do końca października bieżącego roku oraz stanu zaawansowania prac 
przy budowie ścieżki zdrowia wokół stadionu oraz ogrodzenia terenu; zapoznano się ze sprawą 
nieodbudowanych lamp solarnych skradzionych przy drodze gminnej Fabianki – Chełmica - 
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Cukrownia i stanem nawierzchni drogi Uniechowo – Chełmica Mała;  poruszono temat 
planowanych prac do wykonania na placu zabaw w Chełmicy- Cukrowni;  omówiono stan 
inwestycji w sieć wodnokanalizacyjną na terenie gminy, w szczególności przyczyny braku 
finansowania następnych etapów budowy kanalizacji sanitarnej w Szpetalu Górnym i podjęte w 
związku z tym działania Urzędu Gminy. Ponadto stan zaawansowania prac nad inwentaryzacją 
bezodpływowych zbiorników na nieczystości ciekłe oraz zasadami dofinansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Zapoznano się ze stanem ochrony zdrowia na terenie 
naszej gminy oraz możliwościami powstania nowych placówek medycznych; poruszono temat 
stanu utrzymania parku w Szpetalu Górnym z jednoczesnym poinformowanym Wójta o głosach 
niezadowolenia z tego powodu, sygnalizowanych przez mieszkańców; omówiono sprawę 
planowanego remontu zabytkowego lamusa i jego przeznaczenia, na które to działanie Gmina 
otrzymała dofinansowanie; omówiono sprawę  dalszych działań w stosunku do wycofanych                    
z eksploatacji samochodów strażackich, a także planowanych zakupów samochodów do 
jednostek OSP w Chemicy Małej i Skórznie. Zapoznano się z aktualnym stanem zaawansowania 
działań w kierunku rozbudowy cmentarza parafialnego w Chełmicy Dużej. Omówiono sposoby 
i terminy aplikacji w celu pozyskania stypendiów sportowych. Ponadto Klub wyraził 
zaniepokojenie dużą ilością odrzuconych przez służby nadzoru Urzędu Wojewódzkiego 
projektów uchwał Rady Gminy Fabianki. Omówił z Wójtem przyczyny takiego stanu rzeczy. Klub 
Wspólna Sprawa zgodnie z wcześniejszym ustaleniem z prezesem Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej spółka z o. o. wnosi  o przedstawienie i omówienie wyniku finansowego za 2022 
rok oraz zadań inwestycyjnych i remontowych zrealizowanych przez spółkę w zeszłym roku. 
Klub w dalszym ciągu widzi konieczność intensyfikacji działań w kierunku zawarcia umów                                      
w zakresie odbierania odpadów komunalnych z właścicielami nieruchomości, którzy do tej pory 
takiej umowy nie zawarli oraz intensyfikację ponagleń właścicieli posesji, które nie zostały 
podłączone do nowo wybudowanych sieci kanalizacji sanitarnej, a powinny zgodnie                                      
z obowiązującym prawem.  

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji i Klubów. 

Przewodniczący RG ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

Ad.9 
1) 

Przewodniczący RG – wyjaśnił, że Pani Skarbnik wszelkie szczegóły dotyczące zmian do budżetu 
wyjaśniała podczas Komisji. Zapytał czy są jakieś zapytania do projektu uchwały? 

Brak zapytań w dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian do budżetu na 
2023 r. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr LXI/406/2023 w sprawie zmian do budżetu na 2023 rok.   (wykaz imienny głosowania w 
załączeniu) 

2)  

Przewodniczący RG – zapytał czy są uwagi co do treści projektu uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej?  

Brak zapytań w dyskusji. 
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Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/407/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023-
2033.  

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

3)  
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki. Dodał, że wszystkie 
proponowane uchwały podatkowe zostały przedyskutowane na posiedzeniach komisji rady.  

 
Wójt – wyjaśnił , iż w przedstawionym projekcie wnioskuje o podniesienie wysokości wszystkich 

podatków o 10%. Omawiana uchwała dotyczy obniżenia wymiaru podatku rolnego w stosunku 
do ceny ministerialnej. Jeżeli chodzi o powiat włocławski, jesteśmy gminą, która prawie ma 
najniższą stawkę, jeżeli chodzi o wartość podatku rolnego. Stwierdził, że generalnie proponuje 
podniesienie wszystkich stawek podatku o 10%. Podziękował. 

 
Brak zapytań w dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/408/2023 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 
terenie Gminy Fabianki.      (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

4)  
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Fabianki. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/409/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Fabianki.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

5)  
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych. 
 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad powyższym projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XLI/410/2023 z dnia 8 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Fabianki.    

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
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6) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, stosowania z urzędu tych ulg, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg.  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/411/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, stosowania z 
urzędu tych ulg, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych 
ulg. 

 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

7) 

Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia „Rocznego 
programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2024”, 

Kierownik GZO – wyjaśnił, iż obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi wynika z wymienionej ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. W programie jako priorytetowe zostały określone zadania z obszarów 
wypoczynku dzieci i młodzieży, przeciwdziałania patologiom społecznym i edukacji, oświaty i 
wychowania. Na realizację programu planuje się przeznaczyć w 2024 roku kwotę 5.000,00 zł ze 
strony gminy, a reszta z organizacji pozarządowych. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/412/2023 w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki                                    
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024”. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

8) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i tryb ich 
pobierania, 
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Kierownik GOPS – poinformowała, że w związku ze zmianą wysokości minimalnego wynagrodzenia 
za pracę w 2024 roku, które znacząco wzrasta, należy zmienić koszt jednej godziny usług 
opiekuńczych na wysokość 36 zł. Jest to koszt jednej godziny usług, natomiast nasi podopieczni, 
którzy korzystają ze wsparcia, ponoszą odpłatność uzależnioną od dochodu i ustaloną 
procentowo od kosztu usług. Pozostałe osoby, których dochód nie przekracza kwoty kryterium 
dochodowego, nie ponoszą odpłatności. Uchwała weszłaby w życie od 1 stycznia 2024 roku.  

Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad powyższym projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XLI/413/2023 z dnia 8 listopada 2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat i tryb ich pobierania.    

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

9) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zespołu interdyscyplinarnego.  

 
Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/414/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Fabiankach. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

10) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad 
przeprowadzenia naboru uzupełniającego wniosków o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych w budynku 
wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni budowanym w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-
Toruński” Sp. z o.o. Stwierdził, że szczegółowo ten projekt uchwały przedstawiał Kierownik Marciniak na 
posiedzeniu komisji. Ponadto o tej sprawie wspominał też dzisiaj w sprawozdaniu Wójt.  

Radna Ewa Szczepańska – zapytała dla informacji mieszkańców, ile jeszcze jest tych 
niewykorzystanych lokali?  

Kierownik W. Marciniak – poinformował, że mamy podpisanych umowy z 25 osobami 
partycypującymi w projekcie. To są już umowy pewne natomiast 3 osoby jeszcze wahają się z 
podpisaniem umów, uzależniając to od wglądu w projekt kolejnej umowy. Właściwe już umowy 
najmu, która będzie podpisywana na kolejnym etapie, czyli już kiedy budynek będzie oddawany do 
użytku, więc te 3 mieszkania jeszcze czekają na wyjaśnienie i tutaj w związku z tym będziemy do końca 
listopada mieli pewność, więc na tę chwilę mamy 11 wolnych lokali. 11. Być może jeszcze zostaną 
zagospodarowane te wspomniane 3, więc wtedy w tym naborze, który rozpocznie się od 11 grudnia, 
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pozostałoby 8 lokali. Ale to jeszcze kwestia ostatecznego wyjaśnienia do końca listopada czy będzie 
ich 11 czy 8.  

Radny Wojciech Mosakowski – nadmienił, że skoro jest jeszcze tyle wolnych mieszkań to czy nie 
warto by było przeprowadzić jakieś kampanii reklamowej? Może trzeba to ogłosić na jakiś stronach 
gminnych. Warto by było, nawet nie wiem czy w jakimś radio czy telewizji regionalnej o tym 
wspomnieć. Bo 11 mieszkań to jest jeszcze dość sporo. 

Wójt – wyjaśnił, że jak już wcześniej w sprawozdaniu informował my bardziej tutaj byliśmy skupieni 
na naszych mieszkańcach. Pierwotnie stąd też szybko zamknęliśmy, że tak powiem tak zwaną listę 
chętnych na mieszkania. Dzisiaj czekamy na rozstrzygnięcie, czy będzie możliwość odpisu 
procentowego od czynszu na późniejszy wykup. Osobiście uważa, że to jest zasadne. My tak 
rozpowszechniliśmy ulotki, ale tak naprawdę chętni są,  z tym, że oni są już spoza terenu gminy i na 
pewno tutaj Wójt nie mam obaw co do podpisania umów i chętnych żeby podpisali umowę. Jednak 
te osoby chętne mogą stawiać warunki, że oczywiście podpiszą umowę, jak w umowie będzie zapis, 
że będzie częściowy odpis procentowy opłaty najmu. 

Brak dalszej dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/415/2023 w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru uzupełniającego wniosków 
o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni 
budowanym w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Toruński” Sp. z o.o. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

11) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Fabianki  

 
Radny Wojciech Mosakowski –zapytał, czy do tej pory nie było takiej uchwały? Czy to jest zmiana na 

skutek zmiany jakiejś ustawy? 
 
Kierownik Marciniak – wyjaśnił, że mieliśmy uchwałę tego typu uchwaloną w dniu 19 września 2013 

roku, natomiast w tamtej uchwale nie były uwzględnione kwestie osadników, instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków, czyli ona dotyczyła wyłącznie zbiorników 
bezodpływowych, a z oczywistych względów musimy to uzupełnić o bezodpływowe. 

 
Brak dalszej dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/416/2023 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy Fabianki. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
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12) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wymagań jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności                    
w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla 
bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części, na terenie 
gminy Fabianki. 

 
Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XL/417/2023 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 
zwłok zwierzęcych i ich części, na terenie gminy Fabianki. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

13) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie opłaty adiacenckiej. 
 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, że chciałby wyjaśnić dlaczego na posiedzeniu komisji 

wstrzymał się od głosu przy opiniowaniu tego projektu uchwały. Poinformował, że uchwałę 
musiał zgodnie z przepisami Wójt przedstawić Radzie Gminy i to rozumie. Jako radni możemy 
ją przyjąć lub nie. Tylko, że jej zaniechanie jego zdaniem powoli pozbawia gminę dochodów. 
Pan Wójt na Klubie wyjaśnił nam i uspokoił nas co byłoby w przypadku niepodjęcia tej uchwały. 
Stwierdził, że możemy nie brać podatków i tak dalej gdybyśmy byli jakąś dużą gminą, która ma 
duży dochód na mieszkańca. Jednak idą ciężkie czasy. Ceny paliw i energii będą rosły na pewno. 
Czyli ceny i koszty inwestycji na pewno też i będziemy musieli ponosić te wyższe koszty. 
Stwierdził, że teraz też wstrzyma się od głosu, bo uważa, że chociaż jakąś minimalną opłatę 
winno się przyjąć mając na uwadze dobro budżetu.  My nie musimy przyjąć opłaty adiacenckiej 
na wysokości 30% możemy 2%. Także to nie jest jakaś łupież mieszkańca, jeśli wpłaci 200 lub 
300 zł od wzrostu o 10000 jego nieruchomości, a tak przez 40 nieruchomości niech ta kanalizacja 
idzie razy 200 zł to jest kiedy tam 80000, które idą do budżetu gminy. Też mogą być na jakieś 
inwestycje, także tutaj by zastanowił się. Tutaj naprawdę się trzeba przyjrzeć, bo no nie możemy 
się pozbawiać dochodów, no bo wiadomo podatki, czy takie opłaty są dochodem gminy. Taki 
był powód rannego wstrzymania się od głosu. Nie chce być jakimś łupieżcą, ale przy opłatach 
wyważonych, naprawdę te pieniądze mogą wracać w jakiejś postaci, do budżetu gminy.  

 
Przewodniczący RG – stwierdził, ze to jest zdanie radnego i ma on do niego prawo. Nie mniej jednak 

ustaliliśmy podniesienie podatków o 10% dla wszystkich obszarów. I jest to już jakieś obciążenie 
dla naszych mieszkańców. No co tu dużo mówić, niemałe, tym bardziej, że koszty życia w 
gospodarstwach naszych domowych znacznie wzrosły poprzez taką, a nie inną politykę  
dotychczasowego rządu. My jesteśmy bliżej naszych mieszkańców i rozumiemy ich sytuację. Tak 
jak rozmawialiśmy na Komisji, że poprzez swój negatywny, swoją negatywną ocenę do tego 
projektu uchwały wyrażamy sprzeciw. Uzasadnione zostało to w sposób jednoznaczny, że 
chcemy ograniczać jednak wzrost kosztów u naszych mieszkańców. Bo te koszty są i tak wysokie 
z różnych względów, dlatego tu wychodzimy naprzeciw mieszkańcom. Przewodniczący 
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osobiście zgadza się z tym jako członek Klubu Jedność. Zrozumiałe jest to dla niego, że chcemy 
ograniczyć koszty i wydatki naszych mieszkańców i na razie przynajmniej wstrzymać się od 
podjęcia tej opłaty adiacenckiej. Nie będzie to jakaś wielka strata dla budżetu gminy. Radni na 
bieżąco będą przyglądać się tej kwestii i wtedy będziemy odpowiednio reagować. 

 
Radny Andrzej Zieliński – nadmienił, że rozmawialiśmy o tym na Komisji Budżetowej. Sytuacja 

finansowa gminy nie zmusza nas w tym momencie. Są to jakieś dodatkowe zyski dla gminy, ale 
przecież nie mamy jakiegoś tzw. ”noża na gardle”, żeby takie rzeczy w tej chwili robić. A nikt nie 
mówi, że za rok czy dwa, trzy wrócimy do tego tematu. Zgadza się z Przewodniczącym, że w tej 
chwili nie ma takiej potrzeby. Na bieżąco monitoruje nasze finanse z Wójtem i Panią Skarbnik i  
nie wymagają one na dzień dzisiejszy takiej reakcji.  

 
Radny Wojciech Mosakowski – przypomniał, że dochody na mieszkańca gminy w naszej gminie są 

najniższe według tabeli rankingowej, jaką przedstawiał kilka sesji wstecz. W oficjalnych 
rankingach nasza gmina nie wygląda dobrze. On wstrzymuje się w tej chwili od głosowania nad 
projektem tej uchwały. Dodał, że mówił wcześniej o kosztach, jakie ponoszą nasi mieszkańcy. 
Nie mówił o dochodach.  

 
Wójt – stwierdził, że nie będzie tutaj odnosił się do rankingów, bo komentarz być może i polemika tu 

niepotrzebna. Ma na to swoje wyrobione zdanie i pamiętajmy, że przy rankingach nie są brane 
wszystkie dochody samorządów. Kolega radny wspomniał tutaj o ustawie o finansach 
publicznych. No szkoda, że rząd o tym zapomniał, bo rząd też zobowiązany jest dostosować się 
do ustawy i wprowadzając reformy ładu polskiego zabrano nam wpływy wszystkimi ulgami, 
które wprowadziło Ministerstwo Finansów pod tym względem. Żadnej reakcji w kierunku 
samorządów niestety nie wykonano. Zgadza się, że są to pewne wpływy i do takiej sytuacji 
dojdzie, że będzie trzeba podjąć tę uchwałę, ale tak jak wczoraj rozmawialiśmy na obydwu 
klubach i na komisjach, że podnosimy i tak już podatki. Po wyborach nastąpią zapewne zmiany 
skoro padły pewne obietnice, które też na pewno w pewnym procencie będą musiały być 
wprowadzone. Przypomniał, że od stycznia wzrasta najniższa krajowa a za nią wzrosną i też 
zasiłki. My też 25% dokładamy socjalnych, dlatego też prosił, żebyśmy całościowo patrzyli, czy 
to są adekwatne wpływy do strat, jakie możemy mieć, bo to nie jest wcale tak mało. Weźmy 
teraz mieszkańca, który ma dzisiaj użytki rolne przekształcić w inwestycyjne. Wzrośnie  wartość 
tych działek co najmniej o 60- 70% co najmniej. I wtedy przeliczcie sobie 30% różnicy jaka 
wyniknie to kwota. Nie wiemy czy my w ten sposób też w tym momencie nie zahamujemy 
rozwoju budownictwa mieszkaniowego, a przecież w tym kierunku idziemy, bo gdyby rozwijał 
się u nas duży przemysł to wówczas oczywiście by radę namawiał do przyjęcia tej opłaty 
adiacenckiej, bo oczywiście wiadomo, że ta wartość by była nam w jakiś sposób 
zrekompensowana z tego tytułu, że my byśmy musieli te tereny z własnej kieszeni tak uzbrajać. 
Ale dzisiaj, kiedy mamy inwestorów, którzy też we własnym zakresie uzbrajają te tereny 
odpowiedzialna jest dzisiaj decyzja radnych. Wójt oczywiście zgodnie z ustawą musi taki projekt 
uchwały przygotować, bo mieliśmy kontrolę z NIK i takie mamy zalecenia, ale w gestii Rady i jej 
odpowiedzialności uważa, że podejmuje ona tutaj dobrą decyzję.  

 
Radny Mosakowski – dodał, że jak już wspominał nie musimy ustalać 30% opłaty a na przykład 

symboliczne 2%. 
 
Przewodniczący RG – zakończył dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 0 „za”, 13 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” odrzuciła projekt 
uchwały w sprawie opłaty adiacenckiej. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
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14)  
 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w 
Bogucinie. Wspomniał o konieczności wykreślenia z nagłówka uchwały wyrazu nieodpłatnie a 
wpisanie w treści §1 uchwały wzmianki o nieodpłatnym nabyciu. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/418/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w obrębie 
ewidencyjnym Bogucin, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
15) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 
położonej w Nasiegniewie. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/419/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
16)  
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o 

pozbawienie charakteru ochronnego lasu. 
 
Wójt – wyjaśnił, że zwróciła się do gminy właścicielka gruntu, na którym nie ma fizycznie lasu a jest 

to od wielu lat uprawiane rolniczo. Uchwała rady Gminy jest niezbędna do  przekazania swojej 
opinii do Starostwa Powiatowego w celu dokonania zmiany w rejestrze z lasu na grunty rolne. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/420/2023 w sprawie zaopiniowania wniosku o pozbawienie charakteru ochronnego lasu. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
17) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu RP 
z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania 
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cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych 
powiązanych tematycznie 

Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/421/2023 w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy 
ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, 
ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
18) 
 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustalenia miesięcznych 
diet dla radnych. Wyjaśnił, że powyższa uchwała jest przedmiotem obrad z uwagi na fakt, iż uchwała 
dotychczasowa została unieważniona wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 
6.09.2023r. na wniosek wniesiony skargą przez Prokuraturę Rejonową we Włocławku. Przekazanie tej 
skargi było przedmiotem obrad jednej z poprzednich sesji rady. Uchwała została zaskarżona z uwagi 
na brak publikacji w dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Dzisiejsza 
uchwała obejmuje zapisy poprzedniej uchwały z dodaniem informacji o jej publikacji.  
 
Brak zapytań w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/422/2023 w sprawie ustalenia miesięcznych diet dla radnych. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
19)  
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

programu osteoporozy.  

Wójt -  wyjaśnił, iż  projekt uchwały dotyczy przyjęcia programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 
osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Fabianki na lata 2023-2025. Jednym z zadań gminy jest 
prowadzenie profilaktyki zdrowotnej w gminie. W 2022 roku ministerstwo zdrowia ogłosiło taki 
program walki z osteoporozą i wczesnego wykrywania tej choroby. Złożyliśmy wniosek, który 
został pozytywnie rozpatrzony i otrzymaliśmy środki na realizację profilaktyki w tym zakresie. 
Będzie to dofinansowane w 80 procentach przez państwo, a w 20% jest po naszej stronie. 
Podpisaliśmy już umowę z firmą  Cogito MED. W tym zakresie. Realizacja programu nastąpi w 
2024r.  Najbardziej będzie dedykowany program w kierunku kobiet od 60 roku życia, ale też dla 
pań między 45 a 60 rokiem życia. Program ten obejmie około 750 osób z terenu naszej gminy. 

 
Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę na fakt, że Wójt wspomniał, że została już podpisana 

umowa w tym zakresie a dopiero teraz podejmujemy uchwałę. Zapytała, czy jest to kolejność 
właściwa? 
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Wójt – wyjaśnił, że informował zarówno na komisjach i klubach, że taka umowa została podpisana. 
Skoro zakłady opieki zdrowotnej z naszej gminy nie realizują żadnych takich programów 
profilaktycznych szukaliśmy takiej firmy medycznej, która się zajmuje tym tematem. Aby 
mieszkańcy mogli z tego skorzystać. Środki finansowe otrzymaliśmy, bo gdybyśmy my tych 
środków nie otrzymali, to takiej uchwały byśmy dzisiaj nie rozpatrywali. Skoro te środki 
otrzymaliśmy i mamy promesę to możemy , stąd też państwu przedstawiłem. Projekt uchwały, 
a to jest już tutaj, żeby uniknąć kosztów z naszej strony. Podpisałem z firmą, która tego rodzaju 
u profilaktykę prowadzi. 

 
Brak dalszych zapytań. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/423/2023 w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 
osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Fabianki na lata 2023-2025”. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
20) 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w Zarzeczewie. 
 
Wójt – wyjaśnił, że chodzi o pozyskanie działek na własność gminy w obrębie Starego Zarzeczewa i 

Świętego Strumienia. 
 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała od kogo pozyskujemy te działki? 
 
Wójt – wyjaśnił, że od Skarbu Państwa. 
 
Radny Wojciech Mosakowski – zwrócił uwagę, że nie ma tu wzmianki czy jest to odpłatnie czy 

nieodpłatnie. 
Wójt – stwierdził, że to jest nieodpłatnie lecz nie musi być zapisu w uchwale bo to regulują przepisy.  
 
Radny Wojciech Mosakowski – zapytał czy pozostałe uchwały w tej sprawie też regulują te same 

przepisy? Czy na pewno jest to prawidłowo wskazane? Nie powinno być wzmianki o 
nieodpłatnym nabyciu? 

 
Radny Górecki Krzysztof – zawnioskował o zakończenie dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zakończył dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła uchwałę 
Nr XLI/424/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
Ad.10  
 
Wolne wnioski, zapytania, informacje 
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Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził , że bardzo cieszy go modernizacja oświetlenia, gdy chodzi 
o ten Polski Ład i pozyskanie 80% tych środków. Prawdopodobnie będą jakieś tam ograniczenia 
dla mieszkańców przez pół roku. Gdy chodzi o koszty energii i ceny energii paliw będą one 
bardzo wysokie. Także przejście na oświetlenie ledowe to jest oprócz tej opłaty, która jest 
konserwacyjna dla Energa oświetlenie to jest bardzo dobry ruch i to na pewno tutaj pomniejszy 
nam koszty egzystencji oświetlenia. 

 
Radna Ewa Szczepańska – zwróciła się do Przewodniczącego RG, który to czuwa nad planem pracy 

rady twierdząc, że zaplanowane były sesje wyjazdowe po terenie gminy w tym roku i żadna nie 
jest zrealizowana.  

 
Przewodniczący RG – stwierdził, że spodziewał się tego zapytania. Wyjaśnił, że w celach 

oszczędnościowych nie było to wcześniej planowane skoro będziemy mieli własny większy bus. 
Chodziło o to, aby nie wynajmować transportu z zewnątrz. To są koszty i to nie są wcale małe 
koszty bowiem chcemy objechać wszystkie inwestycje, wszystkie drogi te gdzie cokolwiek się 
działo i ma dziać czy dzieje. Z racji oszczędnościowych postanowił, że jak już będzie ten busik, 
to wtedy ruszymy w trasę i no nie będzie to sesja w trasie, ale będzie to taki  rekonesans przed 
sesją, albo przed Komisją, to jeszcze zobaczymy. Bo inaczej się ubieramy na Komisję, inaczej się 
ubieramy na sesję. Tak więc być może zrobimy to przed komisjami i wtedy już za nasze w 
naszych kosztach będzie ten wyjazd i nie poniesiemy dodatkowych kosztów. Nie wiem czy 
usatysfakcjonował radną wyjaśnieniami, ale taką decyzję podjął.  

 
Wójt – wyjaśnił, iż dziękuj, że Przewodniczący RG pamiętał, że rozmawialiśmy o zakupie busa 26 

osobowego, który pozwoli nam na organizację wspólnych wyjazdów w teren. Informował w 
dniu wczorajszym klub, że będziemy mieli przygotowaną koncepcję rozbudowy szkoły w 
Cypriance, więc też będzie dobrze, że pojedziemy sobie do Cyprianki i omówimy na miejscu tę 
koncepcję, bo to też otworzy nam oczy, jak widzimy technicznie te rozwiązania. Zapewne do 
końca listopada, jeżeli nawet tego autobusu nie będziemy mieli, na pewno tutaj w porozumieniu 
z gminą Bobrowniki, bo najtaniej nas to kosztuje, wynajmiemy po prostu tak, żeby nie było 
zarzutu, że znowu mamy poślizg z terminem. 

 
Przewodniczący RG – dodał, że nie odebrał tego jako zarzut ze strony radnej. 
Ad.11 
 
Sprawy różne - brak 
 
Ad.12  
 
Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XLI sesji 

Rady Gminy Fabianki w dniu 8 listopada 2023 roku. 
 
  
  Protokołowała:  
 
 podinsp. Anna Wodzyńska 
 


